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P r o t o k ó ł   Nr XXIV/2021 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 24 czerwca 2021r.  

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

Uczestnikom sesji dokonano pomiaru temperatury. Zabezpieczono maseczki, płyn do 

dezynfekcji rąk oraz rękawiczki. 

 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1) Artur Berus – Starosta Skarżyski 

2) Mirosław Smerdzyński - Wojskowy Komendant Uzupełnień w Kielcach 

3) Halina i Józef Włudarczykowie z synami 

4) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

5) Michał Jędrys– Sekretarz Gminy Bliżyn 

6) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

7) Donata Wesołowska – obsługa prawna 

8) Grzegorz Patura – informatyk 

9) Anna Kowalik – obsługa Rady 

10) Anna Jaros-Urbaniak – Dyrektor SP ZOZ w Bliżynie 

11) Jacenty Kita – Redaktor Naczelny Samorządowego Informatora Gminy Bliżyn 

12) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

13) Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXIII sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał podjętych na 

    ostatniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja na temat działalności, gospodarki finansowej oraz sytuacji ekonomiczno-

finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bliżynie im. Lecha 

Jędrzejkiewicza w roku 2020 – podjęcie uchwał w sprawie: 

      - zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2020 Samodzielnego Publicznego 

   Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza  w Bliżynie, 

      - oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

   Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza w Bliżynie. 

7. Informacja o realizacji podatków i opłat za 2020 rok. 

8. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy Bliżyn za 2020 rok. 

    a) przedstawienie raportu przez Wójta, 

    b) debata nad raportem, 

    c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bliżyn wotum zaufania. 

9. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy Bliżyn 

za 2020 rok i podjęcie uchwał: 

      a) sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Bliżyn za 2020 rok, 

          informacja o stanie mienia komunalnego, 

      b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o sprawozdaniach z wykonania 

          budżetu Gminy Bliżyn za 2020 rok, 

      c) opinia Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy  

          o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy Bliżyn za 2020 rok, 

      d) opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy Bliżyn za 2020 rok, 

      e) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bliżyn, 
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      f) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

      g)  dyskusja, 

      h)  podjęcie uchwał:  

           - w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

               z wykonania budżetu za 2020 rok, 

           - w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bliżyn absolutorium z tytułu wykonania 

               budżetu za 2020 rok. 

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

      a) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2021-2035, 

      b) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2021 rok, 

      c) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Bliżyn na rok szkolny 2021/2022, 

      d) uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

           uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Bliżyn, 

      e) określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji 

          o dochodach, 

      f) określenia wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku energetycznego. 

11. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

12. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Dwudziestą czwartą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Jacek 

Krzepkowski – Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Przewodniczący Rady poinformował, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego 

i Rady z dnia 27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku  

z przetwarzaniem danych osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy 

Bliżyn są transmitowane i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Poinformował dalej, że ze względu na obowiązujący stan zagrożenia epidemicznego w kraju 

dzisiejsza sesja została przygotowana z zachowaniem wszystkich środków ostrożności.  

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że  

w obradach sesji uczestniczy 13 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt porządku obrad sesji, do którego nie 

zgłoszono żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku obrad sesji: 

Za przyjęciem porządku obrad sesji głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym porządek obrad sesji został zatwierdzony przez 

Radę. 

W tym punkcie Mirosław Smerdzyński - Wojskowy Komendant Uzupełnień w Kielcach 

wręczył państwu Halinie i Józefowi Włudarczykom medal „Za zasługi dla obronności kraju”. 

Medal ten otrzymują rodzice, których dzieci pełnią służbę wojskową. W tym przypadku 

dotyczy to trzech synów, którzy służyli lub nadal służą w wojsku. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołu z obrad XXIII sesji Rady Przewodniczący 

Rady wniósł o jego przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XXIII sesji Rady, która odbyła się w dniu 5 maja 2021r. 

głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z obrad XXIII sesji został przyjęty przez Radę. 
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Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na 

ostatniej sesji (informacje w załączeniu). 

Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości:  

Artur Berus – Starosta Skarżyski, który na wstępie w imieniu władz powiatowych 

podziękował za współpracę w minionym roku, dzięki której będzie możliwy w najbliższym 

czasie remont drogi Ubyszów-Majdów. Wartość zadania to kwota 1.250tys.zł, do wykonania 

odcinek ponad 1,8km. Po podpisaniu umowy wykonawca jest w stanie w miesiącu lipcu 

rozpocząć remont tej drogi. Także gmina przewidziała pomoc dla Powiatu na ten cel  

w wysokości 180tys.zł. Obecnie trwa koszenie poboczy, w dniu dzisiejszym prace te 

wykonywane są w Odrowążku. W najbliższych tygodniach Powiat zamierza zakupić ciągnik, 

głowicę, dzięki czemu prace przy drogach będą wykonywane taniej i lepiej bo swoim sprzętem 

i pracownikami. Dodał, że samorządy są przed nową perspektywą unijną i możliwością 

pozyskania środków na zadania z Regionalnego Programu Operacyjnego i Nowego Ładu. 

Dofinansowanie może nawet sięgać 95%. Stąd należy określić priorytety i zabezpieczyć środki 

własne na zadania na które chciałoby się uzyskać pieniądze. W imieniu swoim i Wicestarosty 

Anny Leżańskiej podziękował za dotychczasową współpracę. 

Ad. 5 

Interpelacje i zapytania radnych w formie pisemnej i ustnej złożyli: 

Sławomir Młodawski – interpelacje: 
1) Zwracam się do Pana Wójta z prośbą o ujęcie w budżecie Gminy Bliżyn na rok 2022 

wykonania projektu technicznego ulicy Zgodnej od skrzyżowania z ulicą Wąską w kierunku 

lasu. Wymieniona droga nie posiada asfaltu, bez odprowadzenia wody do przydrożnych rowów 

i cieku wodnego płynącego z lasu. Szczególnie w okresie wczesnej wiosny lub po opadach 

deszczu powstają wychlapy i dziury. Owszem, są one uzupełniane, ale posługując się sloganem 

języka potocznego „to praca psu na budę” – za rok będzie to samo. Mieszkańcy od dawien 

dawna czekają na powstanie drogi, ale nikt się nad ich problemem nie pochylił. Myślę, iż mając  

projekt to można szukać funduszy na jej powstanie. 

2) Zwracam się do Pana Wójta z prośbą o uzupełnienie znaku ostrzegawczego „Ustąp 

pierwszeństwa przejazdu” – A-7, który znajdował się przy ulicy Zgodnej na wysokości posesji 

5A. Znak został wyłamany przez pojazd drogowy jadący z nadmierną prędkością od strony 

Gilowa. Występowałem z interpelacją o powstanie progu zwalniającego na wysokości stacji 

PKP i otrzymałem odpowiedź, iż jest to bezzasadne. Mamy więc przykład tej bezzasadności,  

a gdyby w tym miejscu znajdowały się osoby spacerujące, to pozostawiam bez komentarza. 

Aneta Smulczyńska – interpelacja: 

Zgodnie z art.24 ust.3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2019r. 

poz.506), kieruję do Pana Wójta wniosek o wycinkę „zakrzaczeń” wzdłuż drogi gminnej  

w miejscowości: Kopcie. Działając w imieniu mieszkańców Kopci, zwracam się z prośbą  

o wycinkę „zakrzaczeń” i zarośli w rowie, zlokalizowanym po prawej stronie drogi dojazdowej 

do miejscowości (od drogi powiatowej nr 0437T). Nadmieniam, iż w roku 2020, na udrożnienie 

ww. rowu przeznaczono środki z funduszu sołeckiego 12.278,24zł. Po roku od realizacji tego 

zadania, w rowie odrastają krzewy i zarośla, a w wyniku zrealizowanego koszenia, ścięta 

została jedynie trawa na poboczach. Mając na uwadze wydatkowane środki z funduszu 

sołeckiego, zasadnym jest utrzymanie rezultatu przeprowadzonych prac. 

Ponadto radna zamierzała złożyć interpelację dotyczącą koszenia poboczy ale w związku  

z wypowiedzią Starosty o rozpoczęciu tych prac odstąpiła od jej złożenia. 
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Grzegorz Wróbel – zapytanie: 

Kiedy zostanie zakończone wykonanie projektu kanalizacji Gostków, Ubyszów by móc 

przystąpić do realizacji tego zadania w przypadku uruchomienia środków na te cele. 

Jacek Krzepkowski 

Interpelacja: 

W związku ze zbliżającym się okresem wakacyjnym proszę o dokonanie sprawdzenia pod 

względem bezpieczeństwa urządzeń znajdujących się na placu zabaw w miejscowości 

Płaczków-Piechotne. Jednocześnie proszę o podjęcie działań mających na celu dokonanie 

naprawy urządzeń które uległy zniszczeniu i nie spełniają wymogów bezpieczeństwa. 

Zapytanie: 

Zgodnie z art.24 ust.3 i 5 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2020r. 

poz.713) kieruję do Pana Wójta zapytanie w sprawie wykonania usługi koszenia poboczy przy 

drodze gminnej w Płaczkowie-Piechotnym. W miesiącu czerwcu 2021 roku Urząd Gminy  

w Bliżynie zlecił firmie wykonanie usługi koszenie poboczy przy drogach gminnych, w tym  

w miejscowości Płaczków-Piechotne. Zatrważające jest to, że zleceniodawca nie kosił traw  

w obrębie rowu melioracyjnego tylko utwardzone tłuczniem pobocze, a następnie pługiem 

zgarnął z nawierzchni jezdni remontowanej w 2020 roku kamienie, które w wyniku rotacji 

kosiarki znalazły się na jezdni powodując jej nieprzejezdność, tym samym powodując 

widoczne uszkodzenia. Z uwagi na fakt, iż usługa ta została wykonana niewłaściwie, niedbale, 

a wręcz niechlujnie zwracam się Pana Wójta, który sprawuje nadzór nad realizacją 

powierzonych zadań na terenie gminy i jest jednocześnie stroną w umowie cywilnoprawnej  

o wyegzekwowanie od usługodawcy właściwego realizowania warunków umowy. Liczę na to, 

że wykonawca zleconego koszenia zostanie ponownie skierowany na drogę w Płaczkowie-

Piechotnym celem poprawienia niewłaściwie wykonanej usługi. Zapytuję więc Pana Wójta jaki 

jest nadzór ze strony merytorycznego pracownika nad realizacją zawartej umowy. Załącznik – 

materiał fotograficzny (pięć zdjęć). 

Monika Gruszczyńska – zapytania: 

W imieniu mieszkańców sołectwa Mroczków zwracam się z prośbą o odpowiedź na 

następujące pytania: 

1) Czy będą nowe kursy busów? 

2) Czy przed wakacjami można zabezpieczyć „dziurę” w boisku przy okienku piwnicy przy 

Szkole Podstawowej w Mroczkowie? 

3) Czy w związku z nowym okresem programowania UE oraz z uwagi na możliwość 

pozyskania środków finansowych Nowego Ładu, Rada Gminy nie powinna wyłonić 

priorytetowych zadań inwestycyjnych i dążyć do opracowania niezbędnej dokumentacji? 

Wiesław Gregiel – zapytanie: 

Zwracam się z zapytaniem do Starosty Skarżyskiego, czy w wyniku uszkodzenia przez 

samochody ciężarowe wywożące drewno z lasu mostu na ul. Spacerowej w Wojtyniowie 

prowadzącego w kierunku Wołowa, Powiat planuje dokonać naprawy mostu przy udziale lasów 

państwowych. 

Józef Dąbrowski – zapytanie: 

Zwracam się z prośbą do Starosty Skarżyskiego o wykonanie drogi asfaltowej w kierunku 

Łazika w Zbrojowie i podjęcie rozmów z Nadleśnictwem Suchedniów w celu partycypowania 

w kosztach jej budowy. 

Odpowiedzi na zapytanie Wiesława Gregla udzielił Artur Berus – Starosta Skarżyski, który 

obiecał podjąć rozmowy z nadleśnictwem w celu partycypowania w kosztach naprawy mostu. 

Jeżeli chodzi o budowę drogi na Łazik w Zbrojowie to należy połączyć działania samorządów 

by ustalić priorytety – zadania do realizacji w nowej perspektywie unijnej. Starosta jednak 

dodał, że w powiecie są też inne gminy a także inne wydatki oprócz dróg takie jak oświata, 

służba zdrowia. Należy jednak wspólnie ustalić zadania bo będą pieniądze do pozyskania.  
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Z informacji przedstawionych przez Dyrektora Urzędu Marszałkowskiego Pana Sułka na 

Konwencie Starostów wynika, że do konkursów w ramach RPO będzie można zgłosić tylko te 

zadania, na które opracowano dokumentacje i uzyskano pozwolenia na budowę. Konkursy 

odbędą się w I połowie 2022 roku. 

Odpowiedzi na pozostałe zapytania i interpelacje dotyczące spraw gminy udzielił Wójt 

wyjaśniając, że na ul.Boczną należy opracować projekt bo tam buduje się coraz więcej domów.  

Odnosząc się do zamontowania progu zwalniającego na ulicy Zgodnej na pewno nie było użyte 

słowo „bezzasadne”, tylko jego wykonanie było niezgodne z przepisami. Wycinka zakrzaczeń 

to problem w całej gminie. Planowano ten temat rozwiązać poprzez zatrudnienie osób do prac 

interwencyjnych. Jednakże powstał problem ponieważ do Urzędu nie wpłynęło żadne podanie 

a w wyniku kontaktu z Biurem Pracy mogą być zatrudnione tylko osoby z obowiązkiem 

alimentacyjnym ale tutaj również nie ma chętnych do pracy. Zlecenie tych prac firmie 

usługowej wiąże się z dużymi kosztami. W ramach Nowego Ładu gminy mogą składać trzy 

wnioski. Najwyższe dofinansowanie może sięgnąć 95%. W przypadku naszej gminy Wójt 

widzi złożenie dwóch wniosków na budowę kanalizacji i jednego na budowę drogi. Projekt na 

budowę kanalizacji Gostków-Gilów jest jeszcze w opracowaniu. Uszkodzone elementy na 

placach zabaw zostały zakupione i będą we własnym zakresie naprawiane. Koszenie poboczy 

w Płaczkowie-Piechotnym zostało wykonane bezmyślnie. W zamian za te problemy 

wykonawca wykona dodatkowe prace. Informacje dot. składania ofert na koszenie wysłano do 

6 firm, wpłynęła tylko jedna oferta. Co najmniej od roku rozważany jest zakup ciągnika  

i wykonywanie prac we własnym zakresie. Został złożony wniosek o dopłaty do kursowania 

busów. Mowa jest o kierunku do Rędocina, Kucębowa oraz Stąporkowa przez Płaczków-

Piechotne. Po przyjęciu wniosku zostanie ogłoszony konkurs dla wszystkich przewoźników na 

te trasy. Należy przymierzyć się do opracowania dalszych projektów inwestycyjnych  

i kierunków działania dlatego zostaną podjęte rozmowy z radnymi w tym temacie. 

Jacek Krzepkowski nawiązał do wypowiedzi Wójta dotyczącej zleconej przez urząd gminy 

usługi koszenia wskazując na potrzebę zakupu ciągnika przez gminę wraz z osprzętem aby być 

niezależnym od firm a zarazem mieć większy nadzór nad właściwym wykonywaniem usługi. 

Przewodniczący oznajmił, że proponował takie rozwiązanie w poprzedniej kadencji.  

Ad. 6 

Informację na temat działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej im. 

Lecha Jędrzejkiewicza w Bliżynie w roku 2020 przedstawiła Anna Jaros-Urbaniak – 

Dyrektor SP ZOZ w Bliżynie (informacja w załączeniu). Działalność SP ZOZ opiera się na 

kontrakcie zawartym z Narodowym Funduszem Zdrowia. W poradni ogólnej przyjęto ponad 

24tys.pacjentów, w poradni dla dzieci prawie 650 dzieci, w poradni stomatologicznej ponad 

1.800 pacjentów i w poradni ginekologicznej ponad 2.100 porad. W związku z wystąpieniem 

pandemii praca placówki zmieniała się stosownie do sytuacji epidemiologicznej w kraju. 

Pacjenci korzystali z teleporad. W późniejszym okresie wznowiono wizyty osobiste z 

zachowaniem reżimu sanitarnego. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

przedłożone projekty uchwał oraz informacje zarówno w zakresie działalności merytorycznej 

jak i finansowej. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Jacek Krzepkowski – 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o odstąpienie od odczytywania uzasadnień  

i załączników do projektów uchwał. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących 

się – 0, w związku z czym Rada Gminy przyjęła zgłoszony wniosek.  
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Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2020 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza w Bliżynie 

odczytała Beata Ozan - Skarbnik Gminy. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących 

się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIV/177/2021 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2020 Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza w Bliżynie. 
Projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza w Bliżynie odczytała 

Beata Ozan - Skarbnik Gminy. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów przeciwko - 0, głosów  wstrzymujących 

się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIV/178/2021 w sprawie oceny 

sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej im. Lecha Jędrzejkiewicza w Bliżynie. 

Ad. 7 

Informację o realizacji podatków i opłat za 2020 rok przedstawił Mariusz Walachnia – Wójt 

Gminy (informacja w załączeniu). W roku 2020 mimo obaw wpływy z tytułu podatku od 

nieruchomości były wyższe w stosunku do planowanych. Wynikało to ze zmian w ewidencji 

gruntów i budynków oraz kontroli podatników. Zaległości były niższe w stosunku do roku 2019 

o ponad 500.000zł na co wpływ głównie miały przedawnienia. W roku 2020 umorzenia podatku 

od osób fizycznych stanowiły kwotę 5.234zł natomiast od osób prawnych 7.500zł. W roku 

bieżącym zauważalna jest większa ilość podań o umorzenie opłat za odpady. W przypadku 

opłat za wodę ze względu na brak odczytów wodomierzy przez inkasenta dochody z tego tytułu 

były nieco niższe. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały 

przedłożoną informację. 

Dyskusja – brak chętnych 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o realizacji podatków i opłat za 2020 rok głosowało 13 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym informacja została 

przyjęta przez Radę. 

Ad. 8 

Raport o stanie gminy Bliżyn za 2020 rok przedstawił Mariusz Walachnia – Wójt Gminy 

Bliżyn (raport w załączeniu). Omówił działalność gminy w poszczególnych obszarach 

zaprezentowanych w raporcie: liczbę mieszkańców, demografię, poziom bezrobocia, finanse 

gminy, realizację polityk, programów i strategii, realizację uchwał Rady Gminy, współpracę z 

innymi społecznościami samorządowymi, oświatę i edukację, politykę społeczną, gospodarkę 

komunalną, kulturę, turystykę, sport i rekreację, aktywność obywatelską, podnoszenie jakości 

obsługi administracyjnej.  
Debata w sprawie przedstawionego raportu o stanie gminy. 

Sławomir Młodawski wyraził słowa podziękowania za opracowanie szczegółowego raportu 

pokazującego w jakim stanie jest gmina. Zwrócił tylko uwagę na błędnie podaną ilość sołectw 

przy korzystaniu z funduszu sołeckiego (powinno być 24 a nie jak podano 23) oraz na brak 

podmiotów gospodarczych dzięki którym byłyby wyższe dochody z podatków, co 

zmniejszyłoby zadłużenie gminy. 
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Radosław Bułka uważa, że Wójtowi Gminy udało się przeprowadzić gminę w miarę 

bezpiecznie przez okres pandemii. Niepokojącym zjawiskiem jest malejąca liczba 

mieszkańców w gminie, choć w ostatnim czasie buduje się więcej nowych domów co może 

przełożyć się na wzrost ilości mieszkańców. Zachętą są niskie podatki i niska cena wody tylko 

stawki opłaty za odpady są dość wysokie ale to nie wymysł samorządu tylko ustawodawcy. 

Obszary wymagające poprawy w gminie to choćby zmiana planów zagospodarowania 

przestrzennego by stworzyć tereny pod budownictwo mieszkalne. Wyraził szacunek dla władz 

i pracowników że przez pandemię Urząd Gminy był otwarty. Kończąc stwierdził, że stan gminy 

jest taki jakie są dochody dlatego uważa, że ruszą inwestycje jak zostaną uruchomione środki 

z Nowego Ładu. 

Michał Jędrys przeprosił za występujące błędy, które radni zauważyli w raporcie. Odnosząc 

się natomiast do sytuacji w gminie to należy stwierdzić że nie ma ona potencjału 

inwestycyjnego. Ze względu na to, że gmina Bliżyn się starzeje o czym świadczy zmniejszająca 

się liczba mieszkańców należy zapewnić bardzo dobre warunki do zamieszkania. Budowa 

kanalizacji, niskie podatki, niska cena wody stanowią zachętę dla rozwoju budownictwa 

mieszkalnego, co jest już widoczne. Dlatego należy zadbać o powstawanie infrastruktury 

technicznej bo to będzie miało wpływ na zainteresowanie naszą gminą. Sekretarz przytoczył 

także przykład powiatu skarżyskiego, kiedy to 10 lat temu zakupiono sprzęt do koszenia traw, 

wykonywania usług komunalnych we własnym zakresie. Niektórzy nie wierzyli w powodzenie 

tego eksperymentu a przetrwało to do dzisiaj. Realizując usługi własnym sprzętem  

i pracownikami ma się większą kontrolę nad jakością ich wykonania.  

Odnosząc się do ostatniej części wypowiedzi Jacek Krzepkowski widzi potrzebę 

zainteresowania się tym pomysłem w naszej gminie. Mając własny sprzęt, pracowników łatwiej 

będzie można wyegzekwować jakość wykonanych prac. 

Monika Gruszczyńska stwierdziła, że raport ma odzwierciedlać stan gospodarki gminy. 

Najważniejszy problem to wygenerowanie podatków. Wiadomo, że społeczeństwo naszej 

gminy się starzeje a za tym idą niższe dochody z podatków. Radna uważa, że należy iść  

w kierunku regulacji stanów prawnych gruntów i ich scalania. Pozyskanie nowych terenów pod 

budownictwo będzie zachętą do zamieszkania w naszej gminie, także tam gdzie tereny są 

jeszcze nie zamieszkałe. Bolączką dalej pozostaje brak infrastruktury kanalizacyjnej.  

W sołectwie Mroczków funkcjonują duże zakłady m.in. produkujący farby a nie ma kanalizacji. 

Zamieszkanie rodzin w naszej gminie także może spowodować mniej problemów  

z utrzymaniem szkół. Dlatego szczególny nacisk należy położyć na przygotowanie terenów pod 

budowę domów i wystąpienie o zewnętrzne środki na inwestycje bo z własnych funduszy 

niewiele da się zrobić. 

Aneta Smulczyńska zgadza się z częścią wystąpień przedmówców. Z niepokojem przyjęła 

informację przekazaną przez Sekretarza o braku potencjału inwestycyjnego w gminie Bliżyn. 

Zbliża się połowa kadencji, oczekiwania mieszkańców są duże dlatego należy zastanowić się 

w jakim kierunki dalej iść. Dobre warunki do zamieszkania należy stworzyć nie tylko  

w Bliżynie, nad zalewem ale także pomyśleć o innych, pięknych terenach np. Kopci, 

Odrowążka, gdzie jest zainteresowanie terenami ale w niektórych miejscach brakuje nawet 

oświetlenia czy drogi nie mówiąc już o kanalizacji. Nawiązując do zakupu sprzętu  

i realizowania usług we własnym zakresie radna stwierdziła, że temat ten był już dyskutowany 

co najmniej rok temu. Była ku temu okazja bo rok 2020 zamknął się nadwyżką ponad 1.700tys. 

zł. Brakowało jednak spotkania aby wspólnie zastanowić się nad jej rozdysponowaniem. 

Dlatego radna oczekuje aktywnych działań i większej współpracy. 

Krzysztof Jurek nawiązał do zakupu wozu strażackiego zapytując, czy samochód ten będzie 

w pełni wyposażony i przygotowany w taki sposób by móc wyjechać do zdarzeń. 

Wójt wyjaśnił, że koszt zakupu samochodu to kwota 800tys.zł, gmina dołożyła do zakupu 

200tys.zł natomiast brakującą kwotę 200tys.zł strażacy deklarują pozyskać we własnym 
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zakresie. W przypadku zakupu samochodu wystarczy przenieść posiadany przez jednostkę 

sprzęt, węże i jest on w pełni wyposażony by wyjechać do akcji. 

Sławomir Młodawski apelował o większą kontrolę w egzekwowaniu jakości usług koszenia 

traw. 

Wójt wyjaśnił, że za większy zakres prac należy więcej zapłacić a czasami nie da się tym 

sprzętem szerzej wykosić bo jest rów. Ceny usług bardzo wzrosły a świadczy o tym m.in. 

zimowe odśnieżanie.  

Nawiązując do raportu Aneta Smulczyńska uważa, że jego treść należy uzupełnić o punkt, 

który jest w spisie treści – wydatki w ramach bieżących remontów dróg gminnych. Ponadto  

w wydatkach inwestycyjnych dobrze by było gdyby znalazła się informacja na temat projektów 

realizowanych przez gminę, na które pozyskano większe środki. Radna zapytała również  

o pomysł na wykorzystanie oszczędności 50 tys. zł związanych z realizacją Gminnego 

Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych ponieważ ogłoszenie w roku bieżącym 

dotyczące dotacji dla organizacji pozarządowych jest na poziomie roku ubiegłego. 

Wójt wyjaśnił, że środki z GPRPA mogą być wykorzystane wyłącznie na działania 

profilaktyczne natomiast umieszczanie w raporcie danych, które często są powielone w innych 

sprawozdaniach doprowadziłoby do sytuacji, że raport byłby bardzo obszerny. 

Aneta Smulczyńska dodała, że nie chodzi jej o długie elaboraty tylko o umieszczenie w tabeli 

dot. inwestycji trzech kolumn z nazwą projektu, źródłem finansowania oraz wartością 

pozyskanych środków i wysokości środków własnych. 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bliżyn wotum zaufania odczytał 

Radosław Bułka – Wiceprzewodniczący Rady. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów  wstrzymujących 

się – 1, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIV/179/2021 w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Bliżyn wotum zaufania. 

Ad. 9 

W sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Bliżyn za 2020 rok, sprawozdania 

finansowego oraz informacji o stanie mienia komunalnego głos zabrał Mariusz Walachnia – 

Wójt Gminy (sprawozdania w załączeniu). Stwierdził, że dochody gminy mimo pandemii 

zostały wykonane nieźle bo w 97,43% natomiast dochody bieżące w 99,25%. Wydatki 

zrealizowano w 91,39%. W związku z pandemią powstały oszczędności na skutek rezygnacji  

z imprez a także ograniczeń w niektórych wydatkach. Rok 2020 zamknął się nadwyżką 

budżetową w kwocie 1.145.467,07zł. Zaplanowane do spłaty wykupy obligacji zrealizowano 

w 100%, udało się również wykupić dodatkowo 100.000zł przed ustalonym terminem. Dzięki 

temu obniżyły się wskaźniki zadłużenia. Po raz pierwszy uruchomiono rezerwę na zarządzanie 

kryzysowe. Inwestycje wykonano za kwotę 2.715tys.zł, największą z nich jest rozbudowa 

oczyszczalni ścieków. Fundusz sołecki to wydatkowana kwota 400tys.zł, zwrot z tego tytułu z 

budżetu państwa stanowił kwotę 100tys.zł. 

Pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o sprawozdaniach  

z wykonania budżetu gminy Bliżyn za 2020 rok odczytała Beata Ozan - Skarbnik Gminy. 

Stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy  

o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy Bliżyn za 2020 rok przedstawiła Monika 

Gruszczyńska – Przewodnicząca Komisji. Komisja odnosząc się do realizacji budżetu za 

2020 rok stwierdza, że dochody gminy zostały wykonane w 97,43% planu natomiast wydatki 

w 91,39%. Należy stwierdzić, że realizacja strony dochodowej jak i wydatkowej przebiegała 

prawidłowo w oparciu o przyjęty plan. Pozytywną opinię o sprawozdaniu wydała Regionalna 

Izba Obrachunkowa w Kielcach. Różnica między wykonanymi dochodami i wydatkami 

budżetowymi w 2020 roku stanowi nadwyżkę budżetu w wysokości 1.145.467,07zł mimo 

wcześniej planowanego deficytu. Na koniec 2020 roku gmina posiadała zadłużenie na kwotę 
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16.224.000zł z tytułu emisji obligacji, co stanowi 46,62% w stosunku do wykonanych 

dochodów. Na podkreślenie zasługuje fakt, że mimo pandemii dobrze zostały wykonane 

dochody w zakresie wpływów z tytułu podatku od nieruchomości, które były wyższe w 

stosunku do planu o blisko 155tys.zł. Na początek roku planowano zaciągnięcie nowych 

obligacji w wysokości 1.200tys.zł, z których zrezygnowano w trakcie roku i dodatkowo gmina 

wykupiła obligacje w wysokości 100tys.zł przed planowanym terminem ich wykupu. Komisja 

pozytywnie opiniuje sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z realizacji budżetu za 

2020 rok a także projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok (3 głosy za). 
W związku z powyższym Komisja przychyla się do wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Bliżyn z tytułu wykonania budżetu gminy za 2020 rok (3 głosy 

za). 

Opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy odczytała Małgorzata Zep 

– Członek Komisji Rewizyjnej.  

Komisja Rewizyjna rozpatrzyła i dokonała analizy: 

1) sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Bliżyn, 

2) sprawozdania finansowego, 

3) opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o sprawozdaniach, 

4) informacji o stanie mienia komunalnego, 

5) informacji o realizacji podatków i opłat lokalnych, 

6) informacji o podjętych działaniach względem dłużników alimentacyjnych. 

Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się z wykonaniem budżetu gminy Bliżyn za 2020 rok 

oceniła jego realizację następująco: 

1) dochody budżetu gminy wynoszące po zmianach 35.716.833,55zł zostały wykonane  

w wysokości 34.799.834,90zł, co stanowi 97,43% planu rocznego. 

Należy zaznaczyć, że poniżej 90% założeń planowych zrealizowano dochody: 

- w dziale 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę tj.  

w 88,48% na co wpływ miało mniejsze wykonanie dochodów z tytułu wpłat za wodę 

spowodowane brakiem odczytów inkasenta. Mieszkańcy sami podawali stany wodomierzy na 

podstawie których wystawiane były faktury. 

- w dziale 600 – Transport i łączność – w 32,62% - otrzymano środki na zimowe odśnieżanie 

dróg powiatowych w kwocie 42.412,27zł na podstawie wystawionych faktur od wykonawcy, 

plan nie został wykorzystany ze względu na sprzyjające warunki atmosferyczne. 

- w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa – w 20,10%  w związku z brakiem oferentów na 

zakup budynku w Ubyszowie wraz z działką. Środki zostały zaplanowane, przetarg ogłoszony 

natomiast nikt nie przystąpił do przetargu. 

- w dziale 851 – Ochrona zdrowia – w 86,51% na co wpływ miał zwrot niewykorzystanej 

dotacji przez GOPS na ubezpieczenie zdrowotne podopiecznych. 

Powyżej ogólnego wskaźnika wykonano dochody budżetu: 

- w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo – w 100,63% w związku z otrzymaniem odsetek  

z Urzędu Skarbowego dotyczących zwrotu podatku VAT – kwota 148,28zł, 

- w dziale 020 – Leśnictwo – w 112,66% z tytułu większych niż planowano dochodów za 

użytkowanie terenów przez koła łowieckie, 

- w dziale 926 – Kultura fizyczna – plan zrealizowano w 102,77% w związku z otrzymaniem 

zwrotu od ubezpieczyciela za zniszczone mienie w kwocie 6.225,75zł na zaplanowaną kwotę 

6.058zł. 

W ramach planowanych dochodów gminy: 

1) dochody bieżące zaplanowane w wysokości 32.357.851,16zł zostały wykonane w kwocie 

32.115.078,26zł co stanowi 99,25% struktury dochodów ogółem, 
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2) dochody majątkowe zaplanowane w wysokości 3.358.982,39zł zostały wykonane w kwocie 

2.684.756,64zł, czyli w 79,93%. 

Największy udział w strukturze dochodów mają dotacje celowe i unijne stanowiące kwotę 

14.567.876,04 zł tj. 41,86% dochodów oraz dochody z tytułu subwencji stanowiące  

9.817.447zł tj.28,21% dochodów ogółem. 

Dochody własne stanowią 29,93% wszystkich dochodów i wynoszą 10.414.511,86zł. 

Największe kwoty w dochodach własnych stanowią udziały w podatku dochodowym od osób 

fizycznych i prawnych 5.413.310,12zł oraz podatek od nieruchomości, rolny i leśny od osób 

fizycznych i prawnych, które wynoszą 2.036.092,48zł. 

Realizacja ważniejszych dochodów własnych gminy w 2020 roku przedstawia się następująco: 

- podatek od nieruchomości plan w kwocie 1.520.000 zł zrealizowano w kwocie 1.618.128,09zł 

co stanowi 106,46 % planu i w stosunku do roku ubiegłego jest większy o kwotę 155.264,84zł,  

- podatek rolny wykonano w kwocie 59.173,89 zł co stanowi 105,29 % i w porównaniu z rokiem 

ubiegłym jest większy o kwotę 3.456,09 zł, 

- podatek leśny na plan w kwocie 362.000 zł zrealizowano w kwocie 358.790,50zł  tj. 99,11% 

i w stosunku do roku poprzedniego był wyższy o kwotę 2.573,99 zł, 

- podatek od środków transportowych wykonano na kwotę 54.896,90zł tj. 114,37% planu  

i w stosunku do roku ubiegłego wpływy były większe o 3.618,26 zł, 

- udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych zrealizowano na kwotę 5.402.506zł  

i w stosunku do roku ubiegłego były wyższe o kwotę 87.416zł, 

- podatek od czynności cywilnoprawnych zrealizowano na kwotę 185.254,45zł tj. 132,14% 

planu i w stosunku do roku ubiegłego były wyższe o kwotę 25.038,92zł, 

- dochody z tytułu zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych zaplanowane na kwotę 

100.000zł zrealizowano w 110,20% co stanowi kwotę 110.204,37zł i w stosunku do roku 

ubiegłego były wyższe o 6.163,04 zł, 

- podatek od spadków i darowizn na plan 42.000zł otrzymano 23.146zł co stanowi 55,11% i w 

stosunku do roku ubiegłego był niższy o 26.792,50zł. 

Stan zaległości na koniec 2019 roku stanowił kwotę 2.746.759,45zł, natomiast na koniec roku 

2020 wynosił 2.294.182,25zł co oznacza ich spadek o 16,48% głównie w wyniku 

przedawnienia się zaległości z lat ubiegłych. Kwota zaległości wobec wykonania dochodów 

budżetu za 2020 rok stanowi 6,59% i jest mniejsza w stosunku do roku ubiegłego o 1%. 

Kwota zaległości od dłużników alimentacyjnych na koniec 2020 roku wynosi 1.915.492,29zł, 

jest wyższa w stosunku do roku ubiegłego o 48.180,81zł i stanowi 83,49% wszystkich 

zaległości Gminy według stanu na 31.12.2020r. 

Stan zaległości na koniec 2020 roku bez uwzględnienia funduszy alimentacyjnych wynosi 

378.689,96 zł i w porównaniu z rokiem 2019 zmniejszył się o 500.758,01zł. 

Na bieżąco prowadzone są postępowania upominawcze a także wystawiane są tytuły 

wykonawcze oraz kierowane wnioski do sądu o nakazy zapłaty. 

2) Wydatki budżetu wynoszące po zmianach 36.826.358,42zł wykonano w wysokości 

33.654.367,83 zł co daje 91,39 % wykonania. 

W 2020 roku prowadzono politykę oszczędnościową, w związku z czym poniżej 90%  

wykonano wydatki w następujących działach: 

- w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo – w 84,66% w wyniku zwrotu podatku VAT od 

inwestycji dotyczącej budowy wodociągu w Płaczkowie, 

- w dziale 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie  energię elektryczną, gaz i wodę – w 83,81%, 

oszczędności powstały na wynagrodzeniach w wyniku długiego zwolnienia lekarskiego 

pracownika, 

- w dziale 600 – Transport i łączność – w 70,01%, w związku z mniejszym wykorzystaniem 

środków na zimowe odśnieżanie dróg gminnych oraz wprowadzeniem na koniec roku środków 
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na remonty dróg w wyniku otrzymania dodatkowych środków z uzupełnienia subwencji 

ogólnej, 

- w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa – w 86,01% wykonania, oszczędności powstały 

w wykupach gruntów oraz braku opracowania części dokumentacji geodezyjnych, 

- w dziale 710 – Działalność usługowa - w 84,82% niskie wykonanie planu wynikało z małej 

ilości złożonych wniosków na opracowanie projektów decyzji o warunkach zabudowy.  

- w dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne oraz ochrona przeciwpożarowa - wykonanie 

planu w 76,76% w wyniku nie wykorzystania rezerwy na zarządzanie kryzysowe w całości, 

- w dziale 757 – Obsługa długu publicznego - w 84,98% w związku ze zmniejszeniem stopy 

oprocentowania kredytów, 

- w dziale 851 – Ochrona zdrowia – w 42,51% w związku z niewykorzystaniem środków 

przeznaczonych na przeciwdziałanie alkoholizmowi ze względu na ogłoszony stan pandemii, 

- w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska  – wykonanie w 79,12% 

wynika głównie ze zwrotu podatku VAT dotyczącego zadania rozbudowy oczyszczalni 

ścieków oraz zadań dotyczących utrzymania kanalizacji i oczyszczalni ścieków, 

- w dziale 926 – Kultura fizyczna i sport – wykonanie w 80,65% planu spowodowane jest 

rezygnacją z większości imprez sportowych na terenie gminy w związku z ogłoszonym stanem 

pandemii na terenie kraju. 

Struktura najwyższych wydatków w wydatkach ogółem przedstawia się następująco: 

- dział 855 – Rodzina – kwota 10.390.027,81zł tj. 30,87%, 

- dział 801 – Oświata i wychowanie - kwota 8.637.652,61zł tj. 25,67%, 

- dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – kwota 4.682.761,66zł tj. 13,91%, 

- dział 750 – Administracja publiczna – kwota 3.292.898,75zł tj. 9,78%, 

- dział 852 – Pomoc społeczna – kwota 2.625.015,75zł tj. 7,8%, 

wydatków ogółem. 

W ramach planowanych wydatków budżetu gminy: 

- wydatki majątkowo-inwestycyjne na plan 3.907.414,43 zł zostały wykonane w kwocie 

2.715.869,87 zł, co stanowi 69,51% planu rocznego, co w strukturze wydatków ogółem daje 

8,07%, 

- wydatki bieżące na plan 32.918.943,99zł  zostały wykonane w kwocie 30.938.497,96 zł,  

tj. w 93,98% planu rocznego, co stanowi 91,93 % w strukturze wydatków ogółem.  

Komisja nie stwierdziła w zakresie wydatków budżetowych przekroczeń planu  

w poszczególnych działach. 

Przychody budżetu zaplanowane w kwocie 2.009.524,87zł zrealizowano w 100% poprzez 

wprowadzenie wolnych środków z roku ubiegłego w kwocie 1.478.702,84 zł, przychodów  

z niewykorzystanych środków na rachunku bieżącym budżetu oraz z rozliczenia środków 

unijnych w łącznej kwocie 530.822,03zł. Rozchody budżetu stanowiły kwotę 900.000zł  

i przeznaczone były na wykup obligacji komunalnych zgodnie z harmonogramem 800.000zł 

oraz wcześniejszy wykup obligacji z roku 2022 w kwocie 100.000zł.  

Różnica między wykonanymi dochodami i wydatkami stanowi nadwyżkę budżetu w wysokości 

1.145.467,07 zł przy planowanym deficycie w kwocie 1.109.524,87zł. 

Na koniec 2020 roku gmina posiadała zadłużenie na kwotę 16.224.000 zł z tytułu emisji 

obligacji, co stanowi 46,62 % w stosunku do wykonanych dochodów.  

W roku 2020 według rejestru postępowań o udzielenie zamówienia publicznego zostało 

przeprowadzonych 5 postępowań o wartości powyżej 30.000 euro, które zostały zakończone 

podpisaniem umów. Postępowania te prowadzone były w oparciu o ustawę – Prawo zamówień 

publicznych i zarządzenie Wójta Gminy w sprawie ustalenia regulaminu pracy komisji 

przetargowej w Urzędzie Gminy Bliżyn do prowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia. Zamówienia o wartości do 30.000 euro prowadzone były w oparciu o zarządzenie 
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Wójta Gminy w sprawie regulaminu udzielania zamówień publicznych, których wartość 

szacunkowa nie przekracza wyrażanej w złotych równowartości kwoty 30.000 euro. 

Biorąc pod uwagę powyższe fakty Komisja uznała, że realizacja strony dochodowej jak  

i wydatkowej przebiegała prawidłowo i pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu gminy za 

2020 rok. 

Komisja Rewizyjna wnioskuje do Rady Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Bliżyn z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 

Następnie Małgorzata Zep – Członek Komisji Rewizyjnej przedstawiła wniosek Komisji 

Rewizyjnej z dnia 18 maja 2021r. w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 

wykonania budżetu za 2020 rok. Wniosek ten Komisja przyjęła jednogłośnie (5 głosów za). 

Odczytała również opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium. Opinia ta jest pozytywna i stanowi załącznik do protokołu. 

Dyskusja odnośnie przedstawionych sprawozdań, opinii RIO, opinii i wniosku Komisji 

Rewizyjnej. 

Krzysztof Jurek przedstawił stanowisko Komisji ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska, która nie wniosła uwag do realizacji zadań inwestycyjno-remontowych 

za 2020 rok. Poruszono przy tym temat wykonania elewacji zewnętrznej „Zameczku” oraz 

stanu zadrzewienia wokół obiektu. Komisja wnioskuje o rozpoczęcie procedury dotyczącej 

wykonania remontu elewacji zewnętrznej budynku Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie 

oraz wykonania niezbędnych wycięć zadrzewienia, które może zagrażać bezpieczeństwu  

i mieniu (4 głosy za). 

Aneta Smulczyńska poruszyła temat remontów dróg gminnych, na które przeznaczono dość 

okazałe środki bo kwotę prawie 1 mln zł oraz dodatkowo 69tys.zł na remonty dróg 

wewnętrznych. Nawiązała przy tym do remontu drogi w Kopciach, w wyniku którego załatano 

tylko większe dziury a mniejsze nie. Dlatego radna apelowała, aby zwiększyć nadzór nad 

wykonywaniem tych prac. 

Krzysztof Jurek uzupełnił, że Komisja ds. Infrastruktury wniosła o zwiększenie środków na 

remonty dróg gminnych o 50tys.zł, które na dzisiejszej sesji proponuje się zmniejszyć o 30tys.zł 

ze względu na pilne przekazanie dotacji dla powiatu na remont drogi do Majdowa. Jednak  

w efekcie środki te z powrotem powrócą na remonty dróg gminnych. 

Wójt dodał, że remonty na drogach nie zostały jeszcze zakończone, odebrane i nie zapłacono 

za ich wykonanie. Wszelkie uwagi i zastrzeżenia będą na bieżąco weryfikowane. 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu za 2020 rok odczytała Małgorzata Zep – Członek Komisji Rewizyjnej. 

Obrady sesji opuścił radny Sławomir Młodawski ze względu na złe samopoczucie po 

przyjęciu szczepionki. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów  wstrzymujących 

się – 1, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIV/180/2021 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

za 2020 rok. 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bliżyn absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2020 rok odczytała Małgorzata Zep – Członek Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Rewizyjna Rady Gminy wystąpiła  

z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Bliżyn z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Bliżyn za 2020 rok. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów  wstrzymujących 

się – 1,w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIV/181/2021 w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Bliżyn absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 
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Wójt podziękował za udzielone absolutorium, pracownikom Urzędu za wykonane zadania, 

radnym i sołtysom za współpracę. 

Ad. 10 

a) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

na lata 2021-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. Omówiła również poprawki 

wniesione przez Wójta do projektu uchwały. Dotyczą one zwiększenia środków na budowę 

drogi Bliżyn-Ubyszów-Majdów o 30.000zł zmniejszając o tą kwotę wydatki na bieżące 

utrzymanie dróg. Tych zmian należy dokonać w załączniku Nr 3 (objaśnieniach) do projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem zmian w objaśnieniach 

stanowiących załącznik Nr 3 do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2021-2035 zgłoszonych przez Wójta  

w piśmie znak: FNB.3021.3.2021 z dnia 15 czerwca 2021r.: 

W załączniku Nr 3 (objaśnieniach) do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2021-2035 zastępuje się kwotę 150.000zł 

dotacji dla Starostwa Powiatowego na remont drogi Bliżyn-Ubyszów kwotą 180.000zł oraz 

zastępuje się kwotę 50.000zł na bieżące remonty dróg kwotą 20.000zł. 

Za przyjęciem powyższych zmian głosowało 11 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 1, w związku z czym zmiany zostały przyjęte przez Radę. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały łącznie  

z przyjętymi zmianami. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy na lata 2021-2035 łącznie z przyjętymi zmianami głosowało 11 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 1, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr XXIV/182/2021 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy na lata 2021-2035 łącznie z przyjętymi zmianami. 

b) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2021 rok 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. Omówiła również poprawki wniesione przez Wójta 

do projektu uchwały. Dotyczą one zwiększenia środków na budowę drogi Bliżyn-Ubyszów-

Majdów o kwotę 30.000zł zmniejszając o tą kwotę wydatki na bieżące utrzymanie dróg.  

W związku z tym zmian należy dokonać w załączniku Nr 2, 5, 6 oraz w uzasadnieniu do 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem zmian do projektu uchwały  

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2021 rok zgłoszonych przez 

Wójta w piśmie znak: FNB.3021.3.2021 z dnia 15 czerwca 2021r.: 

1) w załączniku Nr 2 – Zmiany w planie wydatków budżetu Gminy w 2021 roku w tabeli: 

- w rozdziale 60014 Drogi publiczne powiatowe oraz w paragrafie 2710 Dotacja celowa na 

pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie 

własnych zadań bieżących poprzez zastąpienie kwoty „150.000,00” kwotą 180.000,00”, 

- w rozdziale 60016 Drogi publiczne gminne oraz w paragrafie 4270 Zakup usług remontowych 

poprzez zastąpienie kwoty „50.000,00” kwotą „20.000,00”. 

Podsumowanie działu 600 Transport i łączność pozostaje bez zmian. 
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2) w załączniku nr 5 – Dochody i wydatki na zadania realizowane na mocy porozumień  

z jednostkami samorządu terytorialnego w 2021 roku w nazwie zadania „Remont drogi 

powiatowej Nr 0443-T Bliżyn-Ubyszów-Majdów w kolumnach 6, 7 i 10 poprzez zastąpienie 

kwoty „150.000” kwotą „180.000”. 

Powyższe skutkuje zmianą podsumowania w wierszu II. Dochody i wydatki związane  

z pomocą rzeczową lub finansową realizowaną na podstawie porozumień między jst oraz  

w wierszu Ogółem. 

W nazwie zadania na końcu dodaje się słowa „Gmina Bliżyn”. 

3) w załączniku nr 6 – Dotacje celowe w 2021 roku w lp. I.2 w kolumnie „Kwota dotacji” 

poprzez zastąpienie kwoty „150.000” kwotą „180.000”. 

Powyższe skutkuje zmianą podliczenia w Lp. I. Dotacje dla jednostek sektora finansów 

publicznych oraz w wierszu Ogółem. 

W nazwie zadania na końcu dodaje się słowa „Gmina Bliżyn”. 

4) w uzasadnieniu do projektu uchwały poprzez zastąpienie kwoty 50.000zł z przeznaczeniem 

na bieżące remonty dróg kwotą 20.000zł oraz zastąpienie kwoty 150.000zł na pomoc dla 

Powiatu Skarżyskiego z przeznaczeniem na remont drogi powiatowej Bliżyn-Ubyszów-

Majdów kwotą 180.000zł. 

Za przyjęciem powyższych zmian do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian  

w budżecie Gminy Bliżyn na 2021 rok zgłoszonych przez Wójta w piśmie znak: 

FNB.3021.3.2021 z dnia 15 czerwca 2021r. w wersji odczytanej przez Przewodniczącego Rady  

głosowało 11 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 1, w związku  

z czym zmiany do projektu uchwały zostały przyjęte przez Radę. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały łącznie  

z przyjętymi zmianami. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2021 rok 

łącznie z przyjętymi zmianami głosowało 11 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 1, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIV/183/2021 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2021 rok łącznie z przyjętymi 

zmianami. 

c) 

Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Bliżyn na rok 

szkolny 2021/2022 odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje merytoryczne pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Bliżyn 

na rok szkolny 2021/2022 głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów  

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIV/184/2021 

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Bliżyn na rok szkolny 

2021/2022. 

d) 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Bliżyn odczytał Michał 

Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje merytoryczne pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 
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Za przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Bliżyn głosowało  

12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada 

Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIV/185/2021 w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

Gminy Bliżyn. 

e) 

Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego 

oraz wzoru deklaracji o dochodach odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje merytoryczne pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach głosowało 12 radnych, głosów przeciwko 

– 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę  

Nr XXIV/186/2021 w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach. 

f) 

Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku 

energetycznego odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje merytoryczne pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego 

dodatku energetycznego głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących 

się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXIV/187/2021 w sprawie 

określenia wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku energetycznego. 

Ad. 11 

Informacje, komunikaty i oświadczenia: 

Przewodniczący Rady poinformował o organizowanej przez Gminny Ośrodek Kultury nocy 

świętojańskiej nad zalewem w Bliżynie w dniu 26 czerwca. 

Ad. 12 

Obrady sesji trwały od godz. 1210 do godz. 1600. 

Dwudziestą czwartą sesję Rady Gminy Bliżyn zamknął Jacek Krzepkowski – 

Przewodniczący Rady dziękując wszystkim za udział. 

 

Protokolant 

 

Anna Kowalik 


